
 
 

Skolebestyrelsen 2022/23 

 

Referat SB09 
 

Skolebestyrelsesmøde (09)  

Mandag d. 12. juni 2023  
19.000 – 21.00   
 

 
Mødested:                  Havrehedskolen, afd. Morud personalerummet 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Tina Kannegaard (med-formand), Rikke Molin (forældrerepræsentant), Sussi 
Debicki Gudmundsson (forældrerepræsentant), Hans-Henrik Grabe (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen 
(forældrerepræsentant), Mette Fugl (forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Gitte Bremholm 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 

Deltagere fra Hårslev skole: Mia Fruerhøj Jørgensen, Diana Pøhlsgaard, Mette Damgaard Hansen og Trine 
Harling. Medarbejderrepræsentant Ejgil Fogh. 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Silas Both (elevrådsformand, 9.b), Maria Møller Pedersen (elevråds-næstformand, 9.c)  
 
Mødeleder: Rikke Molin 
 
Gæst:  
 
 

 

Møderække 2022-2023:  

Mandag d. 5. sept., mandag d. 3. okt., tirsdag d. 1. nov., onsdag d. 11. jan., mandag d. 6. feb., 
tirsdag d. 7. marts, onsdag d. 12. april, torsdag d. 11. maj og mandag d. 12. juni. 

 

Punkt 48: Godkendelse af referat                                          Kl. 19.00 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Beslutning: Referatet blev godkendt og underskrevet. 
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Punkt 50: Nyt fra elevrådet                   Kl. 19.05 

Beslutningstema: Orientering fra elevrådsrepræsentanter.  

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen orienteres om elevrådets arbejde på Havrehedskolen 

Beslutning:  

Der har ikke været elevråds pga. prøver. Basketballbanen er nu blevet renoveret og i brug- banen er 
blevet større – der er lavet større bane, nye net og kurve. Eleverne er meget tilfredse.  

Lokalefordelingen næste år blev drøftet.  

Bilag: 

 

Punkt 51: Orientering fra ledelsen                                                                        Kl.  19.15          

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen.  

Sagsfremstilling: Dialogmøde med Børn og Unge udvalget 6. juni 2023. 
 
Beslutning:  

Orientering om Hytteture - elever på Bornholm fra Hårslev, Morud og Veflinge 

Orientering om afholdelsen af sidste skoledag for klasserne på Hårslev og Veflinge 

Information om fællesuge 25 Fællesuge, hvor Hårslev kommer med bus til Veflinge og Morud 

Orientering om deltagelse i radioen omkring mobilfri skole – P4 – dette affødte en drøftelse af 
smartwatches hos de yngste elever. 

Dialogmøde Børn og Unge udvalget 6. juni 2023 – meget dialog, var vi kvalificeret til at drøfte 
emnerne? Bl.a. Tildelingsmodellen – orientering om store økonomiske besparelser i vente. Vi var 
blevet lovet, at pengene blev på området- dette blev drøftet. Der blev drøftet frisættelse af 
skolerne- hvad kunne vi tænke os? Hvad betyder det? Mange sad med tanker- mange perspektiver 
– også svært at svare på- på bestyrelsesplan. Der blev lyttet og skrevet ned – der er mange 
interesser i frisættelsen. 

 Bilag: 
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Punkt 52: Tilsyn med implementering af skole-hjem-princippet      Kl.  19.25 

Beslutningstema: Det er nu to år siden, at skolebestyrelsen vedtog Havrehedskolens nye skole-
hjem-princip, og der er derfor et ønske om at føre tilsyn med implementeringen. Fungerer det efter 
hensigten? Særligt ønsker bestyrelsen et overblik om implementeringen af maksimalt 3 forældre-
møder/sociale arrangementer pr. klasse pr. årgang samt anvendelsen af dilemmakort eller 
tilsvarende i forhold til trivselsdialoger med forældrene. 

Princippet findes via nedenstående link’ med henblik på drøftelse.  

Sagsfremstilling:  
 
Skolebestyrelsen gennemgik princippet – væsentlige dele blev drøftet.  

1. Kommunikation ml skole og hjem 
Drøftelse af forældreopgaven i konfliktløsning.  
Drøftelse af ”fødselsdagscase- førskole” hvor gråzoner/mgl. aftaler giver praktiske 
udfordringer.  

2. Skole-hjem-samtaler 
Nye benævnelser: Elevplan vs Meddelelsesbog, Indskoling_ Mellemtrin_Udskoling vs 
Grundskole/Overbygning 
Drøftelse af samtaler med faglærere på 5. og 8.årgang – henholdsvis 6 og 8 tilmeldte. Vi 
afholder igen næste år. Man skal forholde sig til et ”ekstra” besøg – ressourcen blev drøftet i 
skolebestyrelsen. Cafe-modellen med faglærere for hele årgangen på en gang blev drøftet – 
gdpr, muligheder.  

3. Forældremøder 
Drøftelse af de vedtagne principper – hvordan ”lever” de i praksis?  
Klassearrangementer vs arrangementer som princippets benævnelse kunne hjælpe i 
forståelsen af princippet 
Dataindsamlingen fra skolen blev gennemgået. 
 
Uddrag fra data: Antallet arrangementer i de forskellige er forskelligt. 
24 besvarelser – 11 med præcis 3 arrangementer – 10 med færre m. forskellige 
begrundelser/alternativer – 2-3 med flere arrangementer. 
Nogen arrangementer er svære at definere. 
 
Det er den forebyggende indsats for fællesskabet der skabes sammen med læreren der kan 
hjælpe trivslen forebyggende. 
Den store udfordring bliver at få alle forældre til at forstå hvorfor det nøjagtigt er 3, hverken 
mere eller mindre. (jf. Akselvolls anbefalinger) 
Der er nye forældre, medarbejdere der ikke kender princippet. 
Hvad kan man mødes om fagfagligt – som klassearrangement? 
Forslag om deltagelse af Skolebestyrelsesmedlemmer på forældremøder (Se beslutning) 
Det næstbedste er måske en videohilsen fra SB- omkring princippet. 
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Drøftelse af muligheden for at skolen tilstræber årgangsvise forældremøder- med uddeling 
af SB-medlemmer. Risiko for at vi ikke kan svare fra andet sted end vores vidensniveau.   
Måske en kombination – af fælles oplæg / forskellige bestyrelsesmedlemmers vidensniveau. 
 

 
Beslutning:  

 
1) Video (Eks.: Vi er skolebestyrelsen – her finder i principperne etc.) og to 
bestyrelsesmedlemmer der kunne dække hinanden af – mulighed for at vise 
skolebestyrelsen frem, samt eksponere princippet. 
 
2) En arbejdsgruppe ser ind i/og tilretter de formuleringer, præciseringer vi har drøftet. 
(se ”klassearrangementer” osv. ovenfor)  
Sussi, Pia, Rikke, Tina mødes efter d.21.6. 
 
3) Skoleledelsen tilstræber fælles årgangsforældremøder på årgangene i efteråret, dette 
vil hjælpe Skolebestyrelsesmedlemmerne i deres besøgsrunde. 

 

Bilag: Principper for skole-hjem-samarbejdet på Havrehedskolen 

 

Punkt 53: Gennemgang og godkendelse af kommende års skemaer   Kl.  20.05 

Beslutningstema: Louise og Allan gennemgår principperne for kommende års skemaer. Enkelte 
skemaer gennemgås. Eleverne får skemaerne udleveret i uge 25.  

Sagsfremstilling:  
Drøftelse af årets valgfagsproces- og beslutningerne der blev taget. Stor anerkendelse fra 
bestyrelsen til denne. 
Gennemgang og drøftelse af næste skoleårs skemaer. 
 
Beslutning:  

Skemaer blev godkendt 

Bilag:  

 

 

 

 

 

https://skoledistrikt-havrehed.aula.dk/sites/skoledistrikt-havrehed.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20skole-hjem-samarbejde%20juni%202021_final.pdf


 
 

Skolebestyrelsen 2022/23 

 

 

 

 

Punkt 54: Evaluering af tildelingsmodellen       Kl. 20.20 

Beslutningstema: Se bilag ” Evaluering – Tildelingsmodel - Skolebestyrelser” 

Sagsfremstilling: Louise uddyber ledernes evaluering og skolebestyrelsen drøfter, om der er 
yderligere til kommentarer til evalueringen.  

Louise Theil redegjorde for historikken og de forskellige tildelingsmodeller der har været i de 
seneste år- herunder den nuværende. 

Skolebestyrelsen drøftede indeværende års budgetudfordringer – samt fremtidens økonomiske 
perspektiver for Havrehedskolen. 

Drøftelse af BYOD - Kan vi begynde at forberede forældrene på, at der bliver nogle ”magre” år i 
kommunerne nu? Gøre det tydeligere for forældre, at det ikke er en naturlov at få udleveret pcér 

Drøftelse af Lederfællesskabets pulje – hvordan ser fremtiden ud for denne.  

Beslutning:  

Louise Theil samler op – og sender skriv ud til bestyrelsen – så kan man besvare/kommentere (til 
alle) 

Bilag: Evaluering – Tildelingsmodel - Skolebestyrelser 

 

Punkt 55: Evt.                                                Kl. 20.30 

Beslutningstema: Drøftelse af kommende skoleårs klasselærere 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

Punkter til næste møde:  

Mødeleder 
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Punkt 56: Skolebestyrelsen afslutter skoleåret 2022-2023      Kl. 20.35 

Beslutningstema: Skolebestyrelse Socialt 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen får sagt farvel og tak for året der er gået, samt tager afsked 
med elevrådsrepræsentanterne.  

Hvilke emner ønsker vi at arbejde med i efteråret 2023? 

Socialt samvær med lidt at spise & drikke. 

Vi ønsker hinanden god sommer  

 

  


